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SOCIJALISTIČKOG SAVEZA RADNOG NARODA OPĆINE SAMOBOR 

UMRO JE DRUG MOŠA PIJADE 
Saopćenje CK SKJ 

i Saveznog odbora SSRNJ 
15. ožujka u 1.8 sati poslije podne pre

minuo je u Parizu drug Moša Pijađe, član 
Izvršnog komiteta Centralnog komiteta Saveza 
komunista Jugoslavije i član predsjedništva Sa
veznog! odbora Socijalističkog saveza radnoga 
naroda Jugoslavije. 

Smrću druga Moše Pijađe Savez komuni
sta Jugoslavije i Socijalistički savez radnoga 
naroda Jugoslavije, radnička klasa, svi narodi 
socijalističke Jugoslavije, gube iz svojih re
dova dosljednog revolucionara, plamenog tri
buna, prvoborca za stvar radničke klase, omi-
ljenog druga i rukovodioca, koji je oličavao 
najpozitivnije osobine borca-komuhiste. 

, Njegovom smrću naši narodi su izgubili 
jednog ođ najvećih sinova svoje socijalističke 
domovine, čovjeka koji je u toku skoro 4 
decenija stajao u prvim redovima radničke kla
se u borbi za pobjedu socijalističke misli i 
socijalističkih društvenih odnoisa u našoj ze
mlji. 

Ime druga Moše Pijađe nerazdvojno je po
vezano za prve godine stvaranja Komunistič
ke partije Jugoslavije, za njeno idejno izrasta-
nje i čeličenje. Kroz kazamate predratne Ju
goslavije, kroz vatru Oslobodilačkog rata i [re
volucije, kroz naporni rad na poslijeratnoj iz
gradnji sagorjevao je u borbi na poslu, po

svećujući svoju neiscrpnu energiju za slobod
nog socijalističkog čovjeka i za slobodnu so
cijalističku domovinu. 

Njegova neustrašivcst pred klasnim nepri
jateljem, upornost u izvršavanju svili zadata
ka koje je Partija postavljala pred svoje čla
nove i sve isvijesne borce za socijalizam, i-
tiicijativnost i inventivnost na rukovodećim du
žnostima služit će uvijek kao svijetao primjer 
današnjim i budućim generacijama graditelja 
socijalizma. 

Neka je slava drugu Moši Pijađe. 
CENTRALNI KOMITET SAVEZA KOMU

NISTA JUGOSLAVIJE. 
SAVEZNI ODBOR SOCIJALISTIČKOG SA

VEZA RADNOG NARODA JUGOSLAVIJE. 

Odluka o proglašenja 
narodne žalosti 

U znak žalosti za velikim sinom radnog 
naroda naše zemlje i .nesalomljivim borcem 
za izgradnju socijalističke Jugoslavije drugom 
M o š o m P i j a đ e Savezno izvršno vijeće đo-
n o s i o d l u k u : 
dani od 15. do 19. ožujka 1957. godine pro-
glašuju se danima narodne žalosti za drugom 
Mosora. Pijađe. 

SAVEZNO IZVRSNO VIJEĆE 
PREDSJEDNIK REPUBLIEE 
JOSIP BROZ TITO S. R. 

SLAVA VELIKOM BORCU 
Veliki sin, revolucionar, borac za soci

jalizam nije više s nama. Nagla smrt izne
nada je ugrabila daleko u tuđini našeg dra
gog- Mošu, i milioni srca naših građana 
uzdrhtala su čuvši vijest o njegovoj smrti. 

Životni put druga Moše, ispunjen je 
borbom za prava malog čovjeka, za prava 
radnog čovjeka i u toj borbi bio je neustra
šiv i dosljedan borac sve do svoje smrti. 
Čitavih 37 godina borio se kao član partije 
s oduševljenjem za stvar komunizma. Iz naše 
sredine nestalo je čovjeka, druga, koji je 
za prava čovjeka odležao 14 godina na ro
biji, čovjeka, koji je zajedno s Komunističkom 
partijom Jugoslavije prošao slavne i teške 
dane u njenoj borbi za oslobođenje i prava 
radnog čovjeka. 

Smrt druga Moše Pijađe, neizreciv je 
gubitak za naše narode, za milione gradite
lja socijalizma, za sve one, koji ga znadu 
i njegovom smrću nastala je velika praznina 
u redovima Saveza komunista Jugoslavije. 

Njegov životni rad poslužit će budućim 
pokoljenjima kao primjer, kako treba živjeti 
i služiti svojoj zemlji i stvari socijalizma. 

Neka je vječna slava drugu Moši Pijađe! 

Plenum Socijalističkog saveza radnog naroda općine 
pretresao društveni plan i budžet, za 1957. g. 

Pod predsjedništvom Alojza Valečića, člana Pred
sjedništva općinskog odbora SSRN-a održan je pro
šireni plenum Općinskog odbora SSRN-a 9. III. o. 
g. na kolme se pretresao društveni plan i budžet 
općine za 1957. god. Plenumu su prisustvovali pred
stavnici privrednih organizacija i ustanova sa sa-
Imostalnim financiranjem, kao i predstavnici poje
dinih Odjela NO općine. 

Obrazloženje prijedloga društvenog plana i bud
žeta podnio je drug Stanko' Vugrinec, predsjednik 
NO-a općine, koji je u svom izlaganju obrazložio 
pojedine stavke iz društvenog plana i buđžieta i na
glasio da u ovogodišnjem društvenom planu Znatno 
mjesto zauzima unapređenje poljoprivrede, zanatstva, 
ugostiteljstva i turizma i trgovina, što direktno u-
tječe na poboljšanje životnog standarda naših rad
nih ljudi. — Za unapređenje zanatstva predviđa se 
u 1957. godini: 

— započeti i po mogućnosti završiti izgradnju 
objekta za poslovne prostorije za smještaj više ra
dionica općeg društvenog sektora zanatstva; 

— osnovati sioboslikarsku, staklarsku i krovo-
pokrivačku radnju bilo u sastavu Obrtnih poduzeća 
Samobor ili kao paušalno zanatske radnje; 

— nabaviti opremu za zanatsko poduzeće »Pre
hrana« (kamion, hladnjak i drugo); 

— financirati nabavu potrebne opreme za pau
šalnu zanatsku radnju »Slasticama« i drugo. 

Za unapređenje ugost. i turizma predviđa se: 
— pristupiti pripremama za rekonstrukciju o-

bjekta »Lavica«; 
— da bi se poboljšala društvena prehrana, pred

viđa se nabaviti opremu za ugostiteljsku radnju 
»Lovački rog«, koja je tu prehranu preuzela. 

Za unapređenje trgovine: , 
— za daljnje poboljšanje i razvitak trgovin

ske mreže predviđa se' proširenje iste na još dvije 
prodavaonice voćaJ i povrća i jednu mješovite robe, 
te 2 prodajna injleisjta i ,to u Noršić selu i Stojđragi; 

— poboljšati snabdijevanje potrošača prenosom 
tržnice na novo mjesto, za koju se predviđa otku
piti zemljište i izvesti radove u prvoj etapi; 

—• voditi brigu o snabdijevanju potrošača mli
jekom, otvaranjem predavaonice mlijeka i izgrad
njom skladišta većeg kapaciteta. 

Povećane su investicije u prosvjeti s obzirom 
na dosadašnje godine, ali to još ne zadovoljava po
trebe prosvjete, pa ćet se i to pitanje u daljnjem 
periodu riješiti. 

Za industrijska poduzeća NO-a općine predvi
đa osiguravanje sredstava samo za garantne pologe 
i depozite, a investiciona laređstva neka industrijska 

poduzeća traže od Investicione banke i iz drugih iz
vora, jer općina nije u stanju osigurati tolika sred
stva, već daje prioritet investicijama, koje direkt
na utječu na povišenje životnog standarda. 

Nakon izlaganja druga Vugrinca razvila ae dis
kusija u kojoj su učestvovali: Franjo Horvat, ing. 
Vojislav Vraneš, .Tanko Šešok, Vid Komerički, Stje
pan Kos, Ignac Garašić, Ivan Šporer, Franjo Poga-
čić, Stjepan Nesrsta, Drago Majnarić, Alojz Valečić, 
Ivica Kovačić, Ivan Barišić i Ilija Halagić. Disku
sija se u glavnom vodila oko unapređenja poljopri
vrede, komunalnoj djelatnosti, zanatstvu, investici
jama u prosvjeti i o raspodjeli fondova. 

Plenum je đonio zaključak, đa se predloži NO-
u đa izvrši slijedeće izmjene u društvenom planu: 

1. Raspodjelu sredstava Fonda za stambenu iz
gradnju izvršiti tako, da se povisi iz cea 5 na cea 
10 o/o sredstava u korist Stambene zajednice Samo
bor, a za taj postotak sniziti ustanovama i privred
nim organizacijama, jer je velika potreba za inve-
sticiono uzdržavanje postojećih stambenih zgrada u 
Samoboru i Kalinovici; 

2. Da se iz Investicionog fonda općine umje
sto 5 izdvoji 10o/o za neprivredne investicije u bud
žetu, a u svrhe proširenja školskog prostora; 

3. Da se općinski prirez zanatlija i ostalih za
nimanja uzima 25o/0 od poreza na dohodak, zbog 
toga, što zanatlije sa područja Samobora imaju ma
nje režijske troškove, nego zanatlije s područja gra
da Zagreba, pa to ne će utjecati na povišenje nji
hovih usluga i proizvoda. 
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Mišnja skupština Vatrogasnog odbora općine Samobor 
U nedjelju 10. III. u prostorijama Općinske vi

jećnice u Samoboru, održana je godišnja skupština 
Vatrogasnog odbora općine Samobor u prisustvu svih 
biranih delegata DVD-a (osim Mirnovca i Braslovja), 
te delegati IDZVD-a: tvornice čarapa »Sloboda«, »Fo-
tokemika«, »Serum« zavod Kalinovica, »Chromos« i 
ciglane »Naprijed«. 

Skupštini su nadalje prisustvovali tajnik Vatro
gasnog saveza NRH-e Stjepan Skok, tajnik Vatro
gasnog podsaveza grada Zagreba Božidar Feldman 
i potpredsjednik Branko Jarić. 

Od strane Općinskog odbora SSRN-a Samobor 
prisustvovao jje drug Ilija Haiagić, od strane Na
rodne omladine Franjo Horvat, te referent za unu
trašnje poslove NO-a općine Samobor Ivica Mazić. 

Skupštini je nadalje prisustvovao i predstavnik 
Vatrogasne okrajno zveze Brezice drug Maks Le-
skovec koji je isporučio tople pozdrave vatrogasaca 
njegove zveze i podvukao suradnju između društa
va na granici naših republika. Njegov govor bio 
je toplo pozdravljen. 

Skupštinu je otvorio i pozdravio sve prisutne 
predsjednik odbora drug Branko Šimunić, a nakon 
što je izabrano radno predsjedništvo na čelu s dra
gom Jovicom Gvozdenovićem, započeo je sam rad 
skupštine po usvojenom dnevnom reuu. 

Tajnik Dragutin KaLtti u svom opširnom izvješta
ju osvrnuo se na čitav rad odbora i društava po 
organizacionim zadacima vatrogasne organizacije na 
području općine Samobor istaknuvši, da danas dje
luje 486* izvršujućih Članova, 54 rezervna, i 806 po-
dupirajućih. Ukupno s članovima IDZVD-a na pod
ručju općine imade 1.414 članova uključenih u dru
štva, što još uvijek nije zadovoljavajući broj ob
zirom na mogućncjsti povećanja broja, a naročito o-
mlađine. 

Najbolje rezultate postigla su DVD-a Samobor, 
Rude, Bregana, Qtotk, Galgovo i Lipovec, nešto ma
nje uspjeha Kerestinec, Strmec, Gornja Vas, Sv. Ne
djelja i Vrbovec. Ostala društva nisu u svemu iz
vršavala postavljene zadatke iako su za to imala 
oslove. Na skupštini je zaključeno, da se izvrši ras-
formiranje DVD-a Mirnovec, koje se potpuno pasi
viziralo- i Bisprkois svili nastojanja nije pokazalo ni
kakvih rezultata i uvjeta za budući rad. 

Od IZDVD-a istaknut je kao primjer rad »Fo-
tokemike«, koje društvo je postiglo sve uslove, da 
bude garancija čuvanja imovine svoga objekta, kao 
i svih ostalih zadataka vatrogasne organizacije. Kao 
dobro društvo u svom radu istaknut je »Serum« za
vod, dok ostala industrijska društva odnose se vr
lo aljkavo u tome, a naročito u nabavci opreme 
i izobrazbi jedinica. 

Nadalje je istaknuta uska saradnja sa SSRN-a, 
gdje su društva pružila puno pomoći u postavljenim 
zadacima problema organa narodne vlasti na tere
nu, te saradnja s PAZ-om. 

Kao svake, tako i 1956. god. održane su po 
društvima proslave »Dana vatrogastva« 2. svibnja, 
kojom prilikom su podjeljivane spomenice i odli
kovanja zaslužnim članovima. 

Vatrogasni odbor u svom radu povezivao je dru
štva izlaskom na teren rješavajući sve nastale za
datke i probleme te zajedničkim nastojanjem uklo
nili poteškoće pojedinih društava, a društva povezati 
u jednu [Cjelinu,- kako bi se postigla što veća ak
tivnost u radu. 

U svom izvještaju istaknuo je naročito razumi
jevanje NO-a općine Samobor, koji je pružio odbo
ru ü društvima iako kraj skučenih budžetskih sred
stava izvjesna novčana sredstva s kojima se moglo 
donekle pomoći društvima u nabavi opreme, pomoći 
u izgradnji vatrogasnih domova, od kojih su djelo
mično dovršeni u Ofcoiku i Gornjoj Vaši, a i sam 
odbor s takvom pomoći mogao je zadovoljiti svojim 
određenim zadacima. 

I u ostalim slučajevima rukovodstvo NO-a pru
žalo je u svim zgodama svoju podršku i pomoć u 
izvršavanju zadataka vatrogasne organizacije ina pod
ručju općine. To je mnogo pomoglo, da je rad u 
1956. donio i plodine rezultate iako je bilo nekih 
manjih propusta. 

Drug Stjepan Tkalčić, komandir odreda, u svom 
izvještaju opisao je operativnu djelatnost svakoga 
društva u požarnim) i preventivnim mjerama. 

U toku 1956. bilo je 12 požarnih intervencija 
na području općine, a štete koje su nastale iznose 
cea 3,000.000 dinara. Osim toga održano je 180 vje
žba po društvima, te 50 predavanja o požarnim i 
preventivnim mjerama, kao i kulturno-umjetničkom 
pogledu. Na takmičenju naš odbor zauzeo je 4 mjesto 
Cime je postigao veliki uspjeh, ako se uzme u obzir 

da iza Samobora u redosljedu stoje društva, koja 
su do sada u takmičenju postizavala velike uspjehe. 

Nakon toga podnio je blagajnik Franjo Herceg 
izvještaj o financijskom poslovanju, a Jovica Gvo-
zdenović u ime nadzornog odbora izvještaj o radu 
Upravnog odbora, kao i financijskom poslovanju o-
svrnuivši se na neke propuste, koje u buduće tre
ba ispraviti. 

JNakon podnijetih izvještaja data je razrješnica 
Upravnom i Nadzornom odboru ou strane prisutnih 
delegata jednoglasno, a da kooptiranja novih čla
nova nije došlo jer je iskazano puno povjerenje ra
du dosadašnjeg odnora. 

U diskusiji sudjelovalo je nekoliko delegata, a 
dala je zdrave smjernice za što bolji rad u buduć
nosti. Predstavnici Saveza i Podsaveza izrazili sii 
se pohvalno o radu Vatrogasnog odbora općine Sa
mobor, napominjući rad odbora kao primjer ostalim 
vatrogasnim odborima općina na teritoriju građa 
Zagreba. 

Predstavnici SSRN-a i Narodne omladine isto 
tako su u svojim pozdravima iznijeli značajnu u-
logu i saradnju vatrogasne organizacije s društve
nim organizacijama ističući, da istu treba još više 
proširiti i pojačati. 

Nakon što je pročitan plan rađa za 1957. god. 
skupština je završena. — Ova skupština dala je do
bre rezultate vatrogasne ojrganizacije na području 
općine Samoboto i garancija je da će svojim radom, 
koji ima plemenite ciljeve u očuvanju narodne, za
družne i pidjvatne im^vinja i dalje nastaviti i očuvati 
široko povjerenje i podršku (radnih ljudi, kao i Na
rodne vlasti. DK 

Prva ovogodišnja akcija izviđača 
i planinki odreda „Oštre" Samobor 

Vrlo lijepo i sunčano vrijeme ovoga mjeseca 
omogućila je da izviđači i planinke odu na svoju 
prvu ovogodišnju akciju, i da na teretnu proslaw 
svoj jubilej t. j . svoju treću godinu rađa. 

Mjesto održavanja svečanosti bilo je »Veliki dol« 
i Oštre t. j . mjesta, gdje su članovi odreda bili 
prije 3 godine i zabilježili svoje prve uspjehe. 

Tako je i 10. III. o. g. pala odluka da se sve
čanost održi tamo, gdje su udareni temelji odredu 
i svim akcijama, koje su do danasj održane. Točno 
u određeno vrijeme t. j . u 8 sati u jutro gflupa 
od preko 30 izviđača i planinki, kojima su se pri
družili i pioniri i pionlirke kirenula je prema Pa-
lačniku. 

Poslije kratkog odmora na Palačniku, krenulo 
se prema Velikom dolu, i oko 1015 sati stigli smo 
na određeno mjesto, odnosno zborno mjesto. Nakon 
odmora podignut je mali logor, a nakon toga, grupa 
se uputila prema vrhu Oštrca čije ime i nosi odired, 
i gdje je održan svečani đio proslave. 

Nakon povratka na Veliki dol odigrana je nogo
metna utakmica čete iz Bregane i čete iz Samo
bora. Isto tako odigrana je utakmica u graničaru, 
te takmičenje u trčanju, a na posljetku izviđačka 
igra napada, po pravilima kao i prije 3 godine. 

Prigodom paljenja logorske vatre, izviđač Miso 
Zokalj položio je II. i III. zvijezdu, pa mu od ST-
ca čestitamo. 

Oko 1/25 sati uslijedio je povratak u Samo
bor, kamo smo posljie odmora u Rudama, i polaganog 
hoda stigli oko 19 sati. M. Gahć 

PRAVEDNIJE RJEŠAVANJE EKSPROPRIJACIJE 
Izjava dr.|Maksa Šnuderla, predsjednika Zakonodavnog odbora 
bavezne skupštine, saraaniku >Servisa za lokalnu Štampu« 

— Zakon o eksproprijaciji, koji je usvojila Sa
vezna narodna skupština, ooreüuje točno šta se 
sve možie, etKspropnrati i kojlika se naknada daje vla
snicima zemljišta i zgrada. 

Zenm da lSia&nem, da ovaj propis nije nikakav 
zakon o nacionalizaciji ili zakon o oduzimanju ne
pokretne imovine grauanona. To je zaton čiji je za
datak da pravednije regulira i rješava pitanja eks
proprijacije zemljišia pnvauim vlasnika. Zakonom je 
utvrđeno da se ovio zemljište može ekspropnrati sa
mo za izgradnju objekata od općeg interesa. 

U toku razmatranja prijedloga zakona Zakono
davni odbor naišao je na rješenja s kojima se nije 
mogao složiti. Zato je bila osnovana zajednička ko
misija u koju su pored osjtalih ušli i predstavnici 
odbora za privredu. 

Komisija je uspjela da nađe dobra rješenja. Za
držat ću se na najbitnijim. 

Na zadovoljavajući način riješeno je pitanje od
štete za poljoprivedno zemljište. To je bilo jedno 
od najtežih pitanja zbog toga što ne postoji jedin
stvena tržna cijena za poljoprivedno zemljište. Čla
novi komisije utvrdili su u svojim kotarevima da 
cijena zemljišta varira čak i u granicama jedne op
ćine. Zaključeno je da se naknada daje u visini 
petostrukog do desetosirukog iznosa katastarskoga 
prihoda. Za svaku pojedinu općinu, kotar treba već 
na početku godine da odredi visinu katastarskog pri
hoda. Komisija je utvrdila da razlike između peto
strukog i desetostrukog katastarskog dohotka uglav
nom obuhvaća svuda sada postojeće tržne cijene. 

Što se tiče eksproprijacije šuma riješeno je da 
se pored naknade za zemljište dade i naknada za 
drvnu masu u visini njene vrijednosti. 

Poseban problem za komisiju bio je određiva
nje naEnade za eksproprirane zgrade. Odlučeno je 
da naknada za ekspropriranu zgradu treba da sa
drži vrijednost zemljišta na kome je zgrada i vri
jednost materijala zgrade, ukoliko' sam vlasnik ne 
odnese materijal. Vlasniku se isto tako plaćaju i 
troškovi oko rušenja zgrade i daje pravo na stan 
koji je imao u ekspropriranoj zgradi. 

Zanimljiva je bila diskusija o zgradama koje 
nisu u stambenoj zajednici. Odredbama je defini
rano da se bivšem vlasniku koji ima samo jednu 
kuću daju još i sredstva za građenje nove, istei 
takve zgrade, t. j . i troškovi za radnu snagu. 

Onaj čije je zemljište eksproprirano ima po za
konu mogućnost da povoljno kupi gradilište na ko
me bi podizao novu zgradu. U tom slučaju država 
od prodavaoca gradilišta ne naplaćuje porez na pro
met koji se obično kalkulira u cijenu zemljišta, jer 

on prodaje zemljište ojsobi čije je imanje ekspropri
rano. 

Bilo je prijedloga da se podvrgnu reviziji stane 
eksproprijacije. Naravno, to nije bilo moguće riješiti. 
Usvojili isimo zato odredbu prema kojoj se objekti 
zemljišta i parcele mogu tražiti natrag ako nisu u-
potrenljeni u svrhe za koje su eksproprjirani. Rani
ji vlasnici mogu u roku od godinu dana zahtijevati 
da im se zemljišta opet vrate. (Š. S.) 

Godišnji sastanak 
komunista u Budinjaku 

Osnovna organizacija Saveza komunista Budi-
njak, održala je svoj godišnji sastanak 10. 111. o. 
g. Sastanku je od strane Općinskog komiteta SK 
prisustvovao sekretar drug A. Valečić i član sekre
tarijata drug S. Vugrinec. 

Uz članove Osnovne organizacije prisustvovalo 
je i desetak nečlanova stanovnika okolnih sela Žum-
berka. —• Izvještaji politički i organizacioni dah su 
sliku o stanju u organizaciji kao i radu u prošloj 
godini. Istaknuto je zalaganje članova SK za održa
vanje zborova birača, za rad u SSRN, Savezu bo
raca, vatrogastvu i dr. Iznijet je i pirigovor o zaka-
šnjavaju s plaćanjem članarine, kao i prijedlog, da 
se u privrednim pitanjima treba založiti u Žumber-
ku na preorijentaciju na stočarstvo i voćarstvo. — 
Istaknuto je pitanje potrebe sređivanja knjižnice. 

Poslije iznijetih referata u diskusiji istaknuta 
je potreba veće pažnje kod isključivanja, jer da tre 
ba ljude odgajati i ispravljati, a ne odmah prelaziti 
na krajnje mjere. Ujedno je spomenuta pogrešna po
litika koncentracije svih društvenih i političkih or
ganizacija u jednu za cijelo područje mjesnog od
bora Budinjak, dok ih je prije bilo više. — Na kra
ju izabran je novi sekretarijat. 

Prijem žena n općini na dan 8. ožujka 
Oko 40 žena predstavnica poduzeća i ustanova 

s područja općine Samobor primljene su na »Dan 
žena« u gradskoj vijećnici od predstavnika Narod
nog odbora općine, Općinskog komiteta SK i dru
štvenih organizacija. — U nevezanom razgovoru i 
zakusci vodili su se razgovori o položaju žena ne
kad i danas i zaostalim shvaćanjima protiv kojih 
treba da se borimo, naročito se istakla potreba po
moći ženi u nekim brdskim pelima općine Samo
bor, gdje još uvijek vladaju nazadni običaji i odnosi. 
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r PROSVJETA • KULTURA • PROSVJETA • KULTURA j Samoborski „Mali urbanizam" 
predavanje narodnog zastupnika 

drugarice Milke Kuffrin 
Pred dupkom punom kino dvoranom održala je 

vrlo* zapaženo i zanimljivo predavanje, narodni za
stupnik drugarica Milka Kufrin. 

U obradi svoje teine predavačica je naročito is-
l.akla neravnopravnost položaja žene prije rata, eks
ploataciju ženske radne ispage i gotovo potpunu i-
zoliranost žene cd društvenog i političkog života, i 
danas, nakoti oslobođenja naše zemlje, žene preu
zimaju važnu funkciju na području državnog, pri
vrednog i društveno-poiitičkog života. — Današnji 
svoj ravnopravni položaj izborile su žene aktivnim 
učešćem s puškom u ruci u narodnoosobodilačkom 
ratu. 

Na kraju svoga predavanja predavačica je na
građena spontanim pljeskom. 

N o v a č i t a o n i c a 

Svečano je proslavljen 8. marta 
Dan žena 

Uz bogati program pred dupkom punom kino 
dvoranom svečano je proslavljen 8. mart »Dan že
na« u Samoboru. — Poslije himne, koju je odsvi
rala gradska glazba, o značenju toga dana održala 
jo referat drugarica Anđela Poljak Žokalj. 

U izvedbi programa učestvovali su : Narodna o-
sjmogodišnja škola s recitacijama i pionirski zbor 
s 3 pjesme, KUD »I. G. Kovačić« s, 2 kola: Pokup-
ski drmeš i Zagorski tanec i pri kraj u, gradska 
aiazba je odsvirala 1N karišik i jednu koračnicu. 

Tako je taj Međunarodni praznik žena prosla
vljen i ina simboličan način prikazao ženu u borbi 
m jednakopravnost u svim manifestacijama ljudskog 
društva. 

KINO »NARODNI DOM« PRIKAZUJE 
u drugoj polovici mjeseca ožujka slijedeće filmove: 

16.—18. »PAKAO ISPOD NIŠTICE« — američki film 
u koloru. Fiimska radnja odigrava se među lede
njacima u lovu na kitove. U glavnoj ulozi Alan 
Lađd. 

20.—21. »KAVANA U GLAVNOJ ULICI« — »Ubi-
stvo«, »Samoubistvo«, »Uhapšen je konobar Ku-
čera« — to su bili natpisi koji su opisivali do
gađaj u jednoj kavani. Film nije samo uzbudljiva 
detektivska priča, već pruža i vrlo impresivan 
pogled u život kavane, konobara i drugog osoblja. 

23 . -25 . »ISTOČNO OD RAJA« — američki film u 
koloru. Film je rađen prema istoimenom roma
nu Johna Steibecka. Proiođač i režiser Elia Ka
zan, a u naslovnoj ulozi glumi idol američke film
ske publike James Dean. Film ,se odlikuje neobič
no snažnom; glumolmi i do sada je postigao veliki 
uspjeh. 

27 . -28 . »DAMA S KAMELIJAMA« — američki film. 
U glavnoj ulozi Robert Taylor i Greta Garbo. — 
Film je rađen prema romanu Aleksandra Dumas-a. 

30. III.—1. IV. »BALADA 0* CRNOM ZLATU« — a-
merički film/ u naslovnoj ulozi glumi Gary Co
oper i Barbara Stanwyck. To je uzbudljivi film 
koji priča o borbi i naporima ljudi s naftono
snih polja. Rad oko1 bušenja je naporan, ali kad 
nafta poteče, sva lica su sretna, jer je »crno 
zlato« poteklo. 

\ eć dulje vrijeme osjeća se potreba jedne sa-
vremene čitaonice u Samonoru, koja bi treoala biti 
smještena uz knjižnicu. Dosadašnja čiiaomca u Pro
svjetnoj ustanovi nije lodgovarala svrsi i više je bila 
čeKaonica kod raznih priredaba i kino preustava. 

Da bi se omogućilo građanstvu siooodao i mir
no čitanje ne samo dnevne štampe, već i knjiga, 
prosvjetna ustanova prišla je ureaenju nove čita
onice, koja će biti smještena uz knjižnicu, pa će 
se time omogućiti građanima, da se služe knjigama 
iz knjižnice, da ih ne odnose kući, već da iste 
u |miru mogu i pročitati u čitaonici. Ujedno će biti 
omogućeno proučavanje stručnih knjiga uz svakida
šnju posudbu knjiga iz knjižnice. 

Sama čitaonica bit će ukusno uređena lijepim 
namještajem, kako bi čitačima bio što ugodniji dnev
ni boravak. Prosvjetna ustanova namjestila je stal
nog knjižničara, koji će biti na dužnosti prije i po
slije podne svakoga dana. — Uvest će se članske 
karte za članove knjižnice i čitaonice uz minimalnu 
mjesečnu članarinu, koji će imati prvenstveno pra
vo na čitanje i upotrebu literature. 

Čitaonica i knjižnica bit će otvorena svakog 
dana osim ponedjeljka od 10—12 sati i od 16—19 
sati. Otvorenje čitaonice bit će 1. travnja o. g. — 
Građani koristite se što više novom čitaonicom. 

KRATKE VIJESTI 
HIGIJENSKO-DOMAĆINSKI TEČAJEVI 
U 2UMBERKU 

Poslije završenog tečaja prošlog mjeseca u Ra-
kitju ovih dana započinje tečaj na području Žum-
berka. Tečajevi bi se trebah održati u Grabru, Stoj-
dragi i dr. Organizaciju istoga provodi Higijenski 
zavod i NO općine Samobor. Kod stanovnika Žum-
berka vlada veliko zanimanje za higijensko-domaćin-
ske tečajeve. 

IZLOŽBA ! 
»URBANISTIČKE OSNOVE SAMOBORA« 
otvara se 16. III. o. g. u prostorijama Gradskog 
muzeja u Samoboru. Izložba će trajati mjesec dana. 

VATROGASCI BREGANE 
priredili su 2. III. o. g. zabavu s lukom sreće u 
prostorijama restorana u Bregani. 

* * * 

RAZGOVOR 0 DRUŠTVENOM PLANU ZA 1957. 
NO općine Samobor održao je predsjednik općine 
Samobor sa članovima Dobrovoljnog vatrogasnog dru
štva Rude. — Prisustvovalo je oko 30 vatrogasaca. 

AGILNA OMLADINA GORNJEGA KRAJA 
priredila je u nedjelju 3. III. o. g. zabavu u Ri-
bolovnom domu na Hamom. — Luka sreće i prilozi 
građana donijeli su potrebna sredstva za rekvizite 
omladine i parkiranje u Gornjem Kraju. 

Upozorenje ! 
Upozorenje kino posjetiocima! Od subote 16. 

III. redovite kino predstave počinju u 17.30 (V26) 
sati i u 20 (8) sati, dok matineje počinju kao i 
do sada u 1 Osati. Koristite se svakodnevnom pret
prodajom kino karata. Blagajna je otvorena svako 
prije podne od 11—12 sati. 

Prosvjetna ustanova 

Omladina Samobora proslavit će Dan omladinskih radnih brigada 
Sekretarijat općinskog komiteta Narodne omla

dine na svom sasjtanjku održanom 6. III. o. g. do
nio je niz zaključaka/ 

Zaključena je, đa u prvi plan dođe proslava 
Dana omladinskih, radnih! brigada, koja će se o-
đržati 1. IV. o. g. svečanom akademijom. Uz refe
rat o značaju Dana omladinskih radnih brigada pri
kazat će se i program u kojem će učejstvovati i 
društvene organizacije. Time će se otvoriti ovogo
dišnji rad brigada, koje će završiti prošlogodišnji 
započeti rad na izgradnji fiskulturnih objekata, pu
tova, staza i dr. 

Nadalje je zaključeno, da se formiraju novi ak
ti vi. Narodne omladine u selima, gdje za to postoji 
uslovi kao i u Osmogodišnjoj školi. 

Za Dan mladosti u zajednici & drugim društve
ni»« organizacijama organizirati štafetu i fiskultuma 
takmičenja gdje će masovno nastupiti naša omladina 
i najmlađi u pojedinim granama fiskulturnog tak
mičenja, a najbolji će se nagraditi diplomama. 

U diskusiji je spomenuto, da ples, koji se odr
žava u Narodnotm domu, ide na račun omladine, a 
da omladinska organizacija nema ništa zajedničkog 
s tim. — Budući, da takvu djelatnost ne mogu odr
žavati pojedinci zaključeno je, da se organizacija 
o održavanju plesa povjeri DTO »Partizan«, koji će 
voditi financijsko poslovanje i isve što je u vezi 
s istim. Komisiji koja je formirana kod Sekretarijata 
dato je u zadatak, đa ona kontrolira sprovodenje 
zaključaka of plesu. D2 

Cesto čujemo na znoiowma b.rača: .vUvo 01 tre-
uaio, uiio in ue^aio. . — isucu se mnoge Krupno 1 
SiUie potren-e. upmmniju se 1 daju pnjvuiuzi za IZ-
giuUaju, urtfueiijtj nijiSia, Komunuiuiu puunjU itu. 10 
je potpunu isjjia»ii,.> U.u giauuin prctUzu 1 pomažu 
savje t ima OUlgLr\<JiiiUU o i g a u u n a . 

iMzu se ninu^e žeije za K.oje nemamo dovoljno 
sredstava 1 cijo u^i*areiijc ireua Oeh.au iiuueiijui-
ue niogucnoSii zaj<cüniue. iaKO Su pieuiozeuie stvari 
redovno na mjestu po potic^ama. 1 uouio iu buo ua 
su osu ai'ive, an o.^tavuiio 10, namjera 1111 je, Ua 
iznesem Ovuje uruge provedive s»vari. 

I o isticanje krupmn prouLina i pitanja, zasje-
njuje nasu pažnju 1 migu pierna snuima, s kojuna 
se jSvaKodnevno susrećemo na svakom Kotaru, a ci-
je otklanjanje ne iziskuje iQfö&a venna sredstva 1 
mogućnosti, već samo dunru volju i smisao bvakog 
našeg građana. 

(jrovorimo o čistoći i ljepoti, o uređenju našega 
mjesta i okolice. 

Ističemo onaj sdni, mali urbainzam, ^ uređenje, 
gdje možemo svi da dopiinusnno, da si život uči
nimo udoJinijun, kulturnijim i t. d. 

Pođimo od naših zgrada, mjesta u kojima sta
nujemo. Kakav je red i čistoća oko zgrade, na uli
ci, dvorištu? Puštamo li üa ugljen, šuto vina, diva, 
pilovina, papiri, crkotine, zimi snijeg na piočmku 
1 mnoge slične stvari nagrđuju izgled mjesta, zaga
đuju oKolinu, onemogućuju kretanje giaüana ulicom 
itd. Brinemo; li se za ljepši izgled naših kuća i nji
hovih prozora, izgleda živica, ograda, zelenila, cvi
jeća i t. d. 

Pođimo od sebe — pa konstatirajmo koliko to
ga bi se mogto popraviti odstraniti što je gore iz
neseno. 

Pođimo dalje. 
Kakvi su izgledi naših uiaza u pojedine tvor

nice? Nered, šutovina, otpadaka svake vrsoe i t. d. 
Da ne spominjem otpadne vode i tamanjenje riha 
i živadi time. 

Kako voze š of eri i ©stali prevoznici razne stva
ri, kojima zagađuju ulicu, kako jure i dižu pra
šinu iako su domaći ljudi i sami se često neu
godno osjećaju u prašini i t. d. 

Usput da se spomene i uništavanje sadnica u 
parkovima, hodanje i igranje djece u parkovima po 
travnatim površinama, lomljenje klupa, vožnja bi
ciklima po parkovima, kao i ostalo zagađivanje po
jedinih javnih površina, pa čak i tržnice. 

Ih nam. možda ona nebriga i puštanje pasa na 
ulicu, njihovo natjeravanje ulicama i parkovima, da
je zaokruženu cjelinu kulturnog, turističkog i do
tjeranog mjesta? 

Toliko danas općenito. U buduće ćemo dono
siti konkretne nedostatke u »Samoborskim novina
ma«, u cilju što bržeg odkianjanja, jer za njih ne 
trebamo čekati mogućnosti i sredstva. Sve napri
jed navedene stvari otklonive su, samo ako u nji
hovom otklanjanju učestvuju svi građani, svagdje i 
na svakom mjestu. 

Lijep odaziv građana na zabavu 
aktiva Narodne omladine 

Gornjeg Kraja 
Aktiv Narodne oftnlađine Gornjega Kraja j>rire-

dio je 3. o. mj. zabavu u Ribarskom domu, koja 
je po broju posjetnika u potpunosti uspjela. 

Sama omladina masovno je- učestvovala na za
bavi i vidjelo se, da je to zabava mladih. — Taj 
aktiv je najpožrtvovniji u Samoboru i mnogi zada
ci Gornjega Kraja rješavani su od članstva toga 
Aktiva. — Čisti prihod od zabave upotrebit će se 
za nabavu stola za stolni tenis. 

Poduizeća i obrtnici pomogli su uspjehu zabave 
i svojnu prilo'zima za tombolu uvelike pridonijeli 
materijalnom uspjehu. 

Tvornica stakla »Kristal« darovala je oko 20 
kg izrađenog stakla, tvornica čarapa »Sloboda« 5 
pari čarapa, tvornica kože »Borac« 5 pari popla
ta, obrtnici: Josip Vreš 2 lonca, F. Urbas, Matausić 
idrugi po neki predmet. Mora se napomenuti, da 
je i građanstvo Gornjega Kraja pomoglo omladinu 
i time dokazalo svoju ljubav prama njirna i njiho
vom radu. 

Omladina Gornjega Kraj« zahvaljuje svima, ko 
ji su joj pomogli, da dođe do ovako lijepog uspje
ha na svojoj zabavi. DZ 
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Zauršen kuglašhi turnir 
Kuglaški aktiv restauracije »Lavice« organizirao 

je kuglaški turnir, koji je trajao od 2G. siječnja do 
3. ožujka o. g. Za pobjednike bilo je predviđeno 
13 lijepih nagrada i 3 utješne. Natjecatelji su ba
cali op 10 hitaca i to 5 na jednu i 5 na drugu 
stranu. 

Nagrade su osvojene ovim redom: 
1. Čaleta Grga 53 cunja, nagrada 3 m štofa za 

odijelo; 
2. Skrnanq Ivain 52 čueja, nagrada 1 vesta; 
3. Novak Stjepan 52 cunja, nagrada ručni sat; 
4. Citarović Jurica 50 čunjeva, nagrada 1 pair cipela; 
5. Kireta Vjeko 45 čunjeva, nagrada 1 aktovka; 
6. Regović Drago 45 čunjeva, nagrada 1 košulja; 
7. Tišma Mirko 44 cunja, nagrada elektr. kuhalo; 
8. Katušić Fabijan 44 cunja, nagrada mlin za tur

sku kavu; 
9. Habljak Tomo 44 cunja, nagrada 1 torba za kruh; 

10. Tandarić Stjepan 44 cunja, nagrada 1 lisnica; 
11. Buntić Bruno 44 čuinja, nagrada 5 pari čara

pa »Ključ«; 
12. Rogić Zlatko 43 cunja, nagrada 3 kravate; 
13. Mahović Antun 43 cunja, nagrada 6 maramica. 

Utješne nagrade osvojili su: Mićo Rogić, Oskar 
Ulle i Ljubo Šuštić. 

Pravo učešća na oVoim pojedinačnom turniru i-
mali su svi igrači ,s, područja bivšeg kotara Samobor. 
Postignuti su VTIO dobri i zadovoljavajući rezulta
ti i prve nagrade su zasluženo dobivene. M 

Rukometni klub u Samobora 
U nedjelju 3. III. održana je na inicijativu na

stavnika tjel. vježbanja Nar. osmogodišnje škole i 
Škole učenika u pnvrtdi u Samoboru, osnivačka 
skupština rukometnog kluba. Sikiipštinu je otvorio 
drug Ivo Hrgetić, pa je upoznao mnogobrojne o-
mladince razvojem rukometne igre u svijetu i kod 
nas. 

Rukomet se počeo igrati u Zagrebu 1933. god., 
a uveo ga je u zagrebačke srednje škole prof. Jan-
ković. Naročito poslije Oslobođenja rukomet je u 
našoj zemlji dobio sve više pristalica i postao vrlo 
popularan, naročito! među srednjoškolskom omladi
nom. 

Skupštinu su pozdravili predstavnici samobor
skih sportskih klubova, zažeiivši novom klubu us
pjeh u radu kao i žielju za što većom suradnjom. 
Predstavnik Rukometnog pođsaveza Zagreb, drug Ga
le pozdravio je inicijativu nastavnika za osnivanjem 
rukometnog kluba, istaknuo veliku popularnost, ko
ju ima rukometni šport, a napomenuo je, da glav
ni cilj treba biti, odgojiti čovjeka, a tek onda špor
taša. — U novo izabrani odbor birano je 11 čla
nova, a za predsjednika društva izabran je drug 
Rudi Levak, a za tajnika Vlado Živojnović. 

Ovih dana bit će dovršena izgradnja terena za 
mali rukomet i uskoro ćemo u Samoboru imati pri
like, da i |mi gledamo brzu, živu i poletnu rukomet-
nu igru. ZT 

Prvenstvo je na vratima... 
Točno prije 2 mjeseca započele su pripreme 

naših nogometaša za predstojeće proljetno prvenstvo 
i činilo se, da će to biti dovoljno vremena za bor
be, koje očekuje NK »Samobor«. No vrijeme je pro
teklo suviše brzo, a odigrane su samo 4 trening 
utakmice. Igrači su prilično redovito dolazili na tre
ning, te s kondicijom možemo donekle biti zado
voljni, dok s tehničkom spremom momčadi nije još 
sve- završeno. 

Ovaj dio prvenstva stavlja pred klub, a naro
čito pred igrače velike zahtjeve. Radi se opet o 
novim propozicijama za jesenski dio prvenstva, jer 
će sadašnji sistem takmičenja pretrpjeti izmjene. 

Rasformiranjem zona i međupođsaveznih liga iz 
sadanje Podsavezne lige Zagreba, ući će u novo1 

formiranu podsaveznu ligu samo 3 ili 4 kluba, a 
ostali će biti uvršteni u takmičenje I. razreda, koji 
će imati 12 klubova, a ostali klubovi bit će podije
ljeni u grupama. 

Postavlja se pitanje: »Što ima naš klub očeki
vati u novom takmičenju«? — Ako će biti zalaganja 
igrača, ozbiljno shvaćanje proljetnog dijela prven
stva, možemo se nadati, da bi se naš klub mogao 
takmičiti u zaista vrlo jakoj konkurenciji Pođsave
zne lige Zagreba, s »Metalcem«, »Trešnjevkom««, »Gra
fičarom«, »Tekstilcom«, »Dubravom« i »Elektroitiito-

jem«. No u suprotnom s'.učaju, ako ne će doći do 
zalaganja, požitvovrnoisti i borbenosti, te nedrugar-
skih odncisa možemo ,se nadati slabim pozicijama u 
jesenskom takmičenju, gdje ćemo voditi boubu s 
»Hajdukom«, »Breganom«, »ŽKM«, »TiL«, »0T.I« i slič
nim klubovima. Ipak ne ovisi sve niti o igračima, 
već jednim dijelom i na prijateljima kluba »kibi
cima«, koji trebaju pomoći svoj klub bodrenjem na 
svakoj utakmici, a ne samo onda., kad se pobjeđuje. 

U ovom dijelu igrama više utakmica u Samo
boru nego vani, pa se možemo, kako piše »Nogo
met« u »papirnatoj računici« potajno nadati nekom 
uspjehu. —• Prvenstvo počinje u nedjelju 17. III. 
i prvu utakmicu igramo u Samoboru protiv »Trnja«, 
koji nas je u jesenskom dijelu porazio sa 6:1. 

Posljednje dvije utakmice odigrane u Samoboru 
pokazale su promjenljivu formu naših igrača. Dok 
je rezultat protiv »Miiicionera« 8:2 pokazao da. ne 
trebamo biti zabrinuti, igra protiv »Tekstilca« ispo-
ljila je neke nedostatke, koji su uočeni, a sve o-
visi o igračima, da te griješke isprave. — S ne
strpljenjem se očekujte start u nedjelju 17. III. na 
igralištu u Gornjem Kraju. ZT 

Gradjani nam pišu. . . 
ODGOVOR NA ČLANAK 
»POSTUPAK KOJI NEMA OPRAVDANJA« 

Nemalo sam se iznenadio članku u »Samobor
skim novinama« u rubrici »Građani nam pišu«, a 
kojega je napisao građanin Luka Heraković iz Sa
mobora pcd naslovom »Jedan postupak koji nema 
opravdanja«, zato što su u članku iznesene stva
ri koje su potpuno izmišljene, a iznesene su s od
ređenom svrhom, da se mene i moju drugaricu kom
promitira u javnosti. — Druže urednice, odgovorom 
na članak žeiim da iznesem stvarno stanje u vezi 
slučaja o kojem je pisao drug Heraković. 

1. u vrijeme dok se cijeli slučaj odigrao oko 
nagle bolesti druga Herakovića, t. j . 25. pr. mj. 
ja sam bio u radnji, te sam za cijeli slučaj do
znao mnogo kasnije, kad su već susjedi pružili pr
vu pomoć istome. Jasno je, da mu ja u tom slu
čaju nisam mogao pomoći. 

2. za vrijeme toga događaja moja drugarica je 
bila na dužnosti u školi u Sv. Nedjelji, dakle niti 
ona nije bila kod kuće, pa prema tome, bez ob
zira na naše odnose, niti ona nije mogla u to vri
jeme istome pomoći. 

3. Kao najglavnije ne znam gdje je supruga 
druga Herakovića čula, da sam ja rekao »muž ti 
ti je u nesvijesti, ode vrag ,s njim«. Istina je, da 
sam vidio! da ide pored radnje, no niti jednu riječ 
s istom nisam progovorio. Za to imam svjedoke, 
koji su se u tom času nalazili u radnji. 

Pitam, kako se mogu pojedine osobe nabacivati 
s, ovako izmišljenim riječima, te da li je taj čla
nak imao svrhu, bacanje ljage na mene i moju dru
garicu ili je plod mašte i senzacionalnom ti. Pitam 
se, da li ovakvi neodgovorni postupci mogu imati 
zaista opravdanje. Pavao Nosetić 

N Ä T J E C A J 
BIROU ZA KNJIGOVODSTVENE 

I ADMINISTRATIVNE USLUGE U SAMOBORU 
potreban je knjigovođa bilancista za 

SEFA ODJELA 
ZA TRGOVAČKO ILI UGOSTITELJ. KNJIGOVODSTVO 
Plaća prema Tarifnom pravilniku. Pismene ili usme
no ponude predati poduzeću. 

NARODNI ODBOR OPĆINE SAMOBOR 
raspisuje 

I. JAVNO NADMETANJE 
za izvedbu kanalizacije u Starogradskoj ulici, Li-
vadićevoj ulici i Trgu kralja Tomislava u Samoboru. 

Predračunska svota 9,000.000 dinara. 
Nadmetanje će se održati dana 6. travnja 1957. 

god. u 10 sati prije podne u prostorijama Odjela 
za komunalne poslove NO-a općine Samobor, Trg 
kralja Tomislava br. 20. I. kat soba br. 2. 

Elaborat se može razgledati svakog radnog da
na od 10—12 sati u Odjelu za komunalne poslove 
NO-a općine Samobor. 

Nadmetanje će se provesti prema Pravilniku za, 
izvođenje građevinskih igrađevinsko-zamatskih rado
va (»Narodno novine NRH-e« br. 3. od 23. I. 1953.). 

Iz matičnog ureda Samobor 
BODENI: 
Fresl Veiimir, sin Janka i Katice, 25. II. — Jagodić 
Đurđa, kći Mije i Barice, 25. II. — Vitko Anđela, 
kći Jurja i Barice, 27. II. — Slunjski Stjepan, sin 
Ivana i Marije, 26. II. — Horvat Ivan, sin Mije 
i Anice, 26. II. — Hasanović Mirica, kći Pavla i 
Anice, 25. II. — škrobot Nevenka, kći Franje i 
Barice, 25. II. — Držanić Boris, sin Vlade i Ba
rice, 24. II. — Ocvirek Franjo, sin Jurte i Ana
stazije, 24. II. — Antoljak Mladen, sin Vjekoslava 
i Rezike, 22. II. — Jurinec Zdenka, kći Ivana i 
Terezije, 21. II. — Kirin Željko, sin Janka i Ane;, 
21. II. — Kuhar Ivan, sin Josipa i Milke, 6. III. 
— Bišćan Danko, sin Milutina i Marije, 21. II. — 
Jurinec Marija, kći Jure i Anđele, 27. II. — Fa-
bek Marija, kći Josipa i Katarine, 1. III. — Pa-
urača Jasenka, kći Nikole i Anđele, 2. III. — Ko-
vačić Franjo, sin Franje i Marije, 2. III. — Sken-
drović Stjepan, sin Josipa i Verice, 2. III. — Ka-
rasman Stjepan, sin Stjepana i Vere, 4. III. — 
Vitko Anđela, kći Jure i Barice, 27. II. — Slunj
ski Stjepan, sin Ivana i Marije, 26. II. — Horvat 
Ivan, sin Mije i Anice, 26. II. 

SKLOPILI BRAK: 
Horvat Antun, radnik ii-Telišman Anica, radnica, 1. 
III. — Štengl Josip, stakloduvač, i Cvetković Kati-
ca, stenođaktilograf, 1. III. — Horvat Franjo, bra
var i Štublin Anđela, kućanica, 1. III. — Dumić Fra
njo, poljoprivrednik! i Vojak Fanika, kućanica, 1. III. 
— Levak Franjo, radnik i Bašić Julijana, radnica, 
I. III. — Bišćan Juraj, radnik i Kalingar Barica, 
kućanica, 1. III. — Regović Ivan, krojač i Fresl 
Milica, domaćica, 1. III. — Repinec Tomo:, poljo
privrednik i Krajačić Božena, domaćicaj 1. III. — 
Ruklić Dragutin, zemljoradnik i Svinjarić Dora, ku
ćanica, 8. III. — Bišćan Stanko, stroj «mehaničar i 
Brdarić Magdica, radnica, 8. III. — Krsnik Zđen-
ko, medičar i Žganjer Barica, domaćica, 8. III. — 
Župančić Josip, radnik i Koletić Barica, kućanica, 
8. III. — Kos Juraj, zemljoradnik i Kalingar Ma
rija, domaćica, 8. III. 

UMRLI: 
Planinčić Stjepan, zemljoradnik, star 83 god., 25. 
II. —• Pandić Ema, kućanica, stara 65 god., 3. III. 
*—i Kolman Apolonija, kućanica 78 god., 6. III. — 
Pauše Barica, kućanica;, stara 69 god., 3. III. — 
Kuhar Mirko, radnik, 47 god., 5. III. — Hofer Ignac, 
poljođjelac, 69 god-, 7. III. 

( MALI OGLASNIK ) 

PRODAJEM JEDAĆU SOBU kompletnu, dobro1 ušću-
vanu uz povoljnu cijenu. Pogledati svako posli
je podne od 14 sati dalje u Starogradskoj ulici 
23 a Samobor. 

PB ODAJE SE GRADILIŠTE nasuprot ambulante, 216 
čhv. Upitati kod Ivana Ivička, tiskara »Prosvjeta« 

' Samobor, Šmidhenova ulica 22. 

KRASNA GRADILIŠTA na početku Shažničke uli
ce (iza nove gimnazije) prodaju se ili u jednom 
komadu 2.207 čhv. ili u odgovarajućim parcela
ma. —i Upitati u upravi »Samoborskih novina« ili 
kod Dragutina Špulera, Perkovčeva 20. Samobor. 

DOMU NARODNOG ZDRAVLJA SAMOBOR 
potreban je 

1. službenik 
U RAČUNOVODSTVU (FAKTURISTA) 

Osnovna plaća po Uredbi, a dopunska po Pravil
niku DNZ-a. 

Ponude s, biografijjojm, i (opisom dosadašnjeg slu
žbovanja dostaviti Upravi DNZ-a do 10. IV. 1957. 

JAVNA ZAHVALA 
Prigodom smrti naše drage sestre 

BETIKE PAUŠE 
zahvaljujemo svim rođacima, prijateljima i znanci
ma, koji su dragoj pokojnici odar okitili cvijećem 
i ispratili je na vječni počinak, a nama svoje sa-
učešće izrazili. 

Posebnu hvalu izražavamo Faniki Tkalčić, koja 
je kroz sve vrijeme boleisti pokojnici bila pri ruci 
i olakšala joj boli. 

Tugujuće sestre: . 
Zora Pauše i Fanika Mihelić 


